
Akademický senát Vysoké školy polytechnické Jihlava 

 
Zápis z řádného zasedání Akademického senátu VŠPJ 

č. 3/2016 ze dne 11. května 2016 
 

Přítomni: za akademickou komoru (dále jen AK):  8 (viz prezenční listina) 
  za studentskou komoru (dále jen SK):  4 (viz prezenční listina) 

Omluveni: Ing. Petr Scholz, DiS., Mgr. Jaroslava Mallinu, Ph.D., Sandra Vítková 

Hosté: rektor doc. MUDr. Václav Báča, Ph.D., prorektorka pro rozvoj Mgr. Alena Štěrbová, 
prorektor pro studium Ing. Miloslav Reiterman, prorektor pro tvůrčí činnost  
doc. Dr. Ing. Jan Voráček, CSc., kvestor Ing. Oldřich Rambousek, Ph.D., vedoucí 
Katedry zdravotnických studií PhDr. Vlasta Dvořáková, PhD. 

Celkem přítomna nadpoloviční většina členů senátu, zasedání je usnášeníschopné. 

Program: 

1. Zahájení 

2. Novela vnitřního předpisu VŠPJ – Statut VŠPJ – ke schválení podle § 9 odst. 1b) zák.  
č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých 
školách) 

3. Návrh podmínek přijímacího řízení na VŠPJ pro akademický rok 2016/2017 do: 

 akreditovaného bakalářského studijního programu „Economics and Management“ se 
studijním oborem „Finance and Management“ v prezenční formě studia v anglickém jazyce “ 
– ke schválení podle § 9 odst. 1g) zák. č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně  
a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách), 

 akreditovaného magisterského studijního programu „Specializace ve zdravotnictví“ se 
studijním oborem „Kvalita a bezpečná péče ve zdravotnictví“ v kombinované formě studia – 
ke schválení podle § 9 odst. 1g) zák. č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně  
a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách). 

4. Návrh rektora na jmenování nového interního člena Akademické rady VŠPJ  
doc. Ing. Zuzany Tučkové, Ph.D. – ke schválení podle § 9 odst. 1f) zák. č. 111/1998 Sb., o vysokých 
školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách) 

5. Řízení kvality a výkonu na VŠPJ 

6. Různé: 

 čerpání sociálního fondu na VŠPJ, 

 rozpočet VŠPJ, 

 taláry, 

 stížnosti studentů. 

1. Zahájení 

Předsedkyně Akademického senátu VŠPJ (AS VŠPJ) Ing. Fatrová přivítala přítomné senátory  
a hosty, seznámila je s programem jednání a vyzvala je k jeho případnému doplnění. Jelikož ze strany 
senátorů nebylo k programu jednání připomínek, předsedkyně AS VŠPJ o něm navrhla hlasovat. 
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Hlasování:  
ANO = 12 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

Poté předsedkyně AS VŠPJ navrhla jako ověřovatele zápisu RNDr. Jitku Ryškovou, a Alenu Koblicovou 
a zapisovatele Miloslava Vytasila a navrhla o nich hlasovat. 

Hlasování: 
ANO = 10 NE = 0 ZDRŽEL SE = 2 SCHVÁLENO 

2. Novela vnitřního předpisu VŠPJ – Statut VŠPJ 

Senátoři obdrželi materiály v elektronické podobě v časovém předstihu. 

Předsedkyně AS VŠPJ vyzvala senátory k případným dotazům, připomínkám či navrhovaným změnám. 
Dr. Prchal navrhl odstranit v odst. 1) článku 14 nově vložený text na konci řádku „pro studium ve 
studijním programu v cizím jazyce 20 EUR“ s tím, že kurz EUR je pohyblivý a VŠPJ by tak musela 
zájemcům o studium vracet případné přeplatky. 
Senátoři s navrhovanou změnou vyslovili souhlas. 

Jelikož k novele Statutu VŠPJ nebylo ze strany senátorů dalších dotazů ani připomínek, bylo 
přistoupeno k hlasování. 

Akademický senát projednal a schvaluje novelu Statutu VŠPJ s tím, že účinnost tohoto rozhodnutí 
AS VŠPJ je odložena na den, kdy změněný Statut VŠPJ bude registrovaný na MŠT ČR. 

Hlasování: 
ANO = 12 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

3. Návrh podmínek přijímacího řízení na VŠPJ pro akademický rok 2016/2017 do akreditovaného 
bakalářského studijního programu „Economics and Management“ se studijním oborem „Finance 
and Management“ v prezenční formě studia v anglickém jazyce a do akreditovaného 
magisterského studijního programu „Specializace ve zdravotnictví“ se studijním oborem „Kvalita  
a bezpečná péče ve zdravotnictví“ v kombinované formě studia 

Senátoři obdrželi materiály v elektronické podobě v časovém předstihu. 

V rámci diskuze k tomuto bodu programu zodpověděla Dr. Dvořáková dotaz senátora Dr. Prchala 
týkající se podmínek pro přijetí ke studiu (délka praxe) v případě magisterského studijního programu 
„Specializace ve zdravotnictví“. 

Jelikož k návrhu podmínek přijímacího řízení na VŠPJ pro akademický rok 2016/2017 nebylo ze strany 
senátorů dalších dotazů ani připomínek, bylo přistoupeno k hlasování. 

Akademický senát projednal a schvaluje podmínky přijímacího řízení na VŠPJ pro akademický rok 
2016/2017 do akreditovaného bakalářského studijního programu „Economics and Management“ 
se studijním oborem „Finance and Management“ v prezenční formě studia v anglickém jazyce a do 
akreditovaného magisterského studijního programu „Specializace ve zdravotnictví“ se studijním 
oborem „Kvalita a bezpečná péče ve zdravotnictví“ v kombinované formě studia. 

Hlasování: 
ANO = 12 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

4. Návrh na jmenování nového interního člena Akademické rady VŠPJ  
doc. Ing. Zuzany Tučkové, Ph.D. 

Rektor seznámil senátory s návrhem jmenování nového interního člena Akademické rady VŠPJ  
doc. Ing. Zuzany Tučkové, Ph.D., garantky ekonomických oborů, s tím, že interními členy Akademické 
rady VŠPJ jsou krom jiného garanti všech studijních oborů. 

Jelikož ze strany senátorů nebylo dotazů ani připomínek, bylo přistoupeno k hlasování. 
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Akademický senát projednal a schvaluje jmenování doc. Ing. Zuzany Tučkové, Ph.D., interní členkou 
Akademické rady VŠPJ. 

Hlasování: 

ANO = 12 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

Z dalšího jednání AS VŠPJ se omluvily senátorky studentské komory AS slečna Šťastná a slečna 
Slavíčková (ve 14.20 hod.). 

5. Řízení kvality a výkonu na VŠPJ 

Prorektor pro tvůrčí činnost doc. Voráček přednesl přítomným současný stav vývoje nového systému 
řízení výkonnosti a kvality. Ten, na rozdíl od dřívější kvantifikace, zahrnuje plánování na všech 
úrovních s následnou průběžnou revizí míry dosažení stanovených cílů. Strukturu, množství a žádané 
hodnoty výkonnostních a kvalitativních metrik stanovuje vedení školy. Po dohodě s vedoucími 
kateder jsou úkoly v průběhu plánovacího období realizovány jejich akademickými pracovníky. Každý 
akademik bude mít vlastní tabulky se stanovenými cíli (např. v oblasti výuky, sebevzdělání, tvůrčích  
a projektových aktivit). Vedoucí pracovníci budou mít navíc k dispozici i souhrnné údaje za katedru, 
případně za celou školu. 
Místo paušalizovaného přepočtu práce na hodiny budou nově evidovány počty a míry dosažených 
výstupů. Struktura i rozsah osobních úkolů bude decentralizována do pravomoci vedoucích kateder. 
Výkonnost kateder bude hodnocena členy užšího vedení při respektování specifik jednotlivých 
pracovišť. 
Prototyp systému funguje od května 2015 a k dispozici jsou výsledky a zkušenosti za zimní semestr. 
Nové plánovací období bude již elektronizováno, tj. současné Excelové tabulky budou nahrazeny 
formuláři v informačním systému. 

Po této informační pasáži následovala diskuze, ve které byly rektorem a prorektorem Voráčkem 
zodpovězeny četné dotazy senátorů. 

Akademický senát vzal na vědomí informace týkající se nového systému řízení výkonnosti a kvality. 

6. Různé 

 K sociálnímu fondu na VŠPJ kvestor uvedl, že vyšší zůstatek vznikl z důvodu zvýšení tvorby 
sociálního fondu z 1 % na 2 % z hrubých mezd, a to od 1. 2. 2015. V závislosti na platnosti 
nové směrnice „Sociální fond VŠPJ“ ze dne 27. 2. 2015 došlo ke změnám v čerpání fondu až 
od 1. 4. 2015. V roce 2016 lze tedy očekávat, že sociální fond bude čerpán ze strany 
zaměstnanců ve větší míře než v roce předchozím. 
Zůstatek fondu z roku 2015 byl převeden do roku 2016. 

 Předsedkyně AS VŠPJ zmínila, že schválením rozpočtu VŠPJ na rok 2016 Akademickým 
senátem VŠPJ již skončilo rozpočtové provizorium a tudíž zaměstnanci mohou čerpat sociální 
výhody. Následovně přečetla názor akademického pracovníka Dr. Fialy týkající se možného 
způsobu, jak vyřešit přebytek v sociálním fondu. 

 Kvestor seznámil přítomné s možností poskytování stravenek pro akademické pracovníky, 
kteří mají sobotní výuku až od nového akademického roku 2016/2017. 

 K rozpočtu VŠPJ na rok 2016 rektor uvedl, že v současné době probíhá analýza rozsahu výuky 
ve vztahu s trendem počtu studentů a s jejími výsledky bude AS VŠPJ následně seznámen. 

 K pořízení talárů na promoce studentů rektor a kvestor uvedli, že v současné době vedení 
VŠPJ hledá zdroje, ze kterých by se daly taláry financovat. 

 Dr. Kuncová seznámila přítomné s průběhem jednání se studenty kombinované formy 
studijního oboru Finance a řízení, ve věci stížnosti studentů na náročnost výuky anglického 
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jazyka. Současně informovala o dalším postupu, kdy celou záležitost projedná s garantkou 
studijního oboru a prorektorem pro studium. 

 Na závěr poděkovali předsedkyně AS VŠPJ a rektor všem senátorům za jejich vstřícnost 
a účast na zasedání. 

Další termín řádného zasedání AS VŠPJ: nebyl stanoven 

Zapsal:     Miloslav Vytasil   ………………..………..……………………………..… 

Za správnost:   RNDr. Jitka Ryšková  .……………………………………………………….…. 

   Alena Koblicová  ………….…………………………..…………….…….. 

Předsedkyně AS: Ing. Irena Fatrová   ………………………….…………………….……….… 


